
zavarovalna d ružba d .d . koper 
assicurazion i s .p .a .

V raju menda n i treba 
delati in nekaj podobnega 
se je v zadnjem tednu dni 
zgodilo skoraj polovici 
izolskih proletarcev. V raju 
se sicer cedita med in 
mleko, v Izo li pa se Z e  
nevarno prazni blagajna 
občinskega proračuna in 
tudi iz republiškega 
prihajajo le odrešilne 
kapljice. Mandrač je b il 
pripravljen za tisk Ze  v 
začetku prejšnjega tedna, 
vendar so se dogodki v rs tili 
s film sko naglico in  treba 
je bilo počakati, da se 
stvari vsaj malo razpletejo.
Pa si poglejmo najnovejšo 
STEČAJNO KRONIKO.

premoženja Mehana

O usodi tovarne bosta zdaj najprej odločala banka In 
sodišče Prva o tem  ali bo pomagala Mehanu pri 
02 ivitvi tistih programov, ki imajo kupca, sodišče pa o 
tem. kako dolg naj bo rok za dokončni stečaj. Zelja 
predstavnikov Mehana je. da bi ga z dveh zmanjšali na 
vsega en mesec. Glavni kandidat za stečajnega 
upravitelja je menda Gregor Velkavrh, sodnik 
temeljnega sodišča v Kopru.

O novem Mehanu pa bomo vedeli kaj več potem, ko 
se bo začel pokop starega.

2. OKTOBER
Švicarji iz družbe SEDEMAR so delno obupali in 
demoklejev meč, ki je visel nad ladjedelnico je 
dokončno padel. V torek 2. aprila ( kaze. da jim 
številka 2 ni ravno naklonjena ) je sodišče sprejelo 
stečajinAlojza Zorka za stečajnega upravitelja. 
Ladjedelnica je imela blokiran ziro račun od 25. 
decembra lam, nekatere možnosti reševanja

FERROTEHNA
Njen stečaj mineva nekako v senci težav 
večjih sosedov in tako se zdi. da bo 120 
zaposlenih prav v kratkem dobilo status 
nezaposlenih. V petek ( 5. aprila ) bo namreč 
na sodišču ze drugi narok, za katerega 
sindikalisti pravijo, da se ie z njim. brez 
posvetovanja, strinjal direktor podjetja. Sploh 
je opaziti izredno slabo obveščenost 
delavcev sodelovanja vodstva in sindikata ni. 
prisotna je nekakšna apatija, saj pravzaprav 
ni bilo nobene prave akcije za morebitno 
razrešitev nastalih te2av. Delavci so doslej 
prejemali 60 odstotne osebne dohodke, 
prepričani pa so, da so 2rtve nekakšnih 
skritih iger in spletk. V tem kratkem času do 
dokončnega konca bodo skušali v 
sodelovanju z obalnim sindikatom doseči 
vsaj izplačilo nekaterih stroškov ( polni 

stroški, dnevnice ).

IN  MEMORI A M
Izola je tako v tednu dni izgubila tri znana

M EH ANO
Paradni konj izolskega gospodarstva se je 
po nekaj na silo preskočenih ovirah 
dokončno spotaknil in padd na kolena. SDK 
mu jc. po 90 dneh blokiranega ziro računa, 
v ponedeljek ( t.aprila ) namerni le še milostni 
strel. In kaj bo s truplom ?

Delavci ( tisti na čakanju in oni, ki še delajo to 
in ono v tovarni ) so prejeli dve izplačili v 
skupnem znesku nekaj mani kot 6 tisoč 
dinarjev, zadnjo ' normalno plačo’ pa so 
prejeli decembra. Denar za omenjeni izplačili 
je prišel iz republiške blagajne v obliki 
akontacij na dohodek za nezaposlenost, ki 
ga bo prav kmalu prejemala več kot 
polovica sedanjih delavcev Mehana. 
Tovarniški sindikat pa medtem išče še druge 
oblike pomoči najbolj prizadetim, predvsem v 
obliki odložitve plačil elektrike, stanarine itd.

Novo vodstvo, ki ga vodi Dragomir Bratkovič 
se je predstavilo republiškemu ministru Reicu 
in ka2e, da ni imel nič proti temu. da skočijo 
v vrtinec negotovosti. Uradnega dokumenta 
o tem. ali priznavajo novega vd. direktorja pa 
zaenkrat ( torek. 2. aprila ) še m. Zastavka se 
tudi vprašanje, kaj s starim direktorjem. 
Nekateri ( tudi banka, ki je največji upnik ) bi 
ga menda radi videli v sestavi novega 
vodstva, vendar so. po pripovedovanju 
sindikalistov, odločno proti Lahko pa se 
seveda zgodi, da bo postal predstavnik 
republiškega kaptala, ki ga je za nekaj 
realno neizračunljivih odstotkov celotnega

ladjedelnice pa so vse doslej odagale začetek 
stečaja. Ena od teh je bito tudi izplačilo 620 tisoč 
klirinških dolarjev za ze opravljena popravila sovjetskih 

ladij. Zal so bili napori za pridobitev tega denarja 
neuspešni, jamstva Narodne banke Jugoslavije pa ni 
hotela sprejeti niti domača banka

Sindikalisti so ( brez prisotnosti poslovodstva, ki ga 
sicer menda spoštujejo ) v ponedeljek sklicali izredni 
zbor. na katerem so delavce seznanili z njihovimi 
pravicami med stečajem Izolski dobrotnik ( le od kod 
mu denar 9 ). Republiški sekretariat za delo. je za isti 
dan ( pionedeljek) obljubil in tudi nakazal denar za 
izplačilo akontacij za nezaposlenost, kar ze poznajo 
delavci Mehana Ob vsem tem |e najbolj žalostno to, 
da so ustavili nekatera ze začeta dela. pia tudi v sami 
občim Izda nekateri mmaio nič proti temu. da bi 
ladjedelnico ( novo ) preselili v koprsko Luko. Na 
začetku omenjeni Švicarji so sicer napovedali, da 
bodo o soddovanju z ladjedelnico razmišljali tudi med 

stečajnim postopkom

podjetja, skoraj 2000 delavcev pa je izgubilo 
delo in mo2nost povprečnega pre2 ivetja. 
Oblasti jih tolažijo, da na grobovih starega 
zraste novo. boljše, vendar se v izdskem 
primeru zdi, da je izolskega proletariata za 
vedno konec. Kaj pa bo s proletarci ?

RS.
Štos je dober. Slovensko gospodarstvo 
oziroma slovenski delavci polnijo republiški 
proračun iz katerega slovenska vlada črpa 
takoimenovano pomoč za delavce brez 
pilač in hkrati postaja lastnik ali sdaslmk teh 
pod|eti|. To. da bi delničarji postali tisti, ki so v 
teh podjetjih izgubili pol življenja in vse 
ideale, pa jim nekako ne gre v račun.

Nckai podobnega počne banka, ki so |0 

ustanovila prav lista podjetja, ki si jih banka . 
kot največji upnik, zdaj brez sramu lasti

Bravo.



[je T r e d s e d n ik  

RES ODSTOPIL ?
Zgodilo se je  tistega tretjega dne 
zbiranja delavcev M ehana pred 
poslopjem občinske skupščine. 
Predsednik izvršnega sveta je bil 
spet izžvižgan, padle so tudi težke 
besede in predsednik je  ( po 
poročilu radijskega novinarja 
izjavil, da v teh pogojih ni več 
pripravljen opravljati te funkcije 
Sledil je oster demanti sindikalistov 
Mehana. ki so zatrdili, da ne 
sprejemajo nobene odgovornosti 
za morebitne posamične grožnje 
predsedniku in njegovi družini.

Jože Černelič ( predsednik IS ): Se 

enkrat bi rad povedal, d a  smo 
naredili več. kot jè  v naši pristojnosti, 
še posebej g lede na to. da do 
nedavnega predstavniki občine 
sploh nismo mogli v tovarno, kaj 
šele. da bi sodelovali pri reševanju 
njenih težav. Žaljivke in psovke na 
moj račun so m e zato zares 
prizadele in takrat sem izjavil, da  
pod takšnimi pogoji nisem 
pripravljen opravljati te funkcije, (e 
posebej, če  pomislim na grožnje 
na račun soproge in otroka.

Zvonko Grahek ( predsednik SO ): 
Seveda sem takoj vedel, da vest o 
odstopu ni točna, vendar so 
nekateri, res želeli stisko delavcev 
M ehana reševati z žaljivkami in 
grožnjami na račun predsednika, ki 
se je  sicer zelo angažiral pri 
reševanju težav delavcev Mehana. 
Takrat je  predsednik izjavilTČe je  
tako pa je  bolje zam e in družino, 
da se um aknem 'Nekdo je to slišal

Popis prebivalstva 1991

M A LO  NAS POPISUJEJO

Kar ste skrili ste skrli ( zemljišča, jahte, bivole ali celo otroke ) kajti, če  vas še ni pa 
vas bo prav v kratkem obiskal eden od 56 popisovalcev v občini Izola, ki bodo zbirali 
podatke o vsem, kar dr2avo lahko zanima v zvezi z vami in vašim premoženjem.

Popis, ki traja od 1. do 15. aprila, je seveda anonimen, vendar obvezen, na nekatera 
vprašanja kljub vsemu ni treba odgovoriti ( narodnost, veroizpoved, materin jezik ) 
podatki pa, po zagotovilih, ne bodo šli na davkarijo ampak zgolj v statistično 
obdelavo.

Pripravite vaše osebne podatke, podatke o stanovanju, zemljiščih in drugem, kar je 
vašega oziroma v lasti vašega gospodinjstva.

Popisovanje narodnostne pripadnosti je najbolj delikaten del vsakega popisa. In kako

A n t o n i o  B o r r r a e  -presidente dell ' Assemblea della Nuova Unione 
degli italiani dell 'Istria ( in una dichiarazione rilasciata a TV Capodistria )-.
' Mi sembra che la situazione, il clima generale, di questo censimento sia 
molto più ' promettente per la minoranza italiana in quanto e ' stato 
preceduto da una specie di prova generale, rappresentata in tal senso dalle 
iscrizioni alle nostre comunità ' che hanno fatto riemergere in modo 
imprevisto., insperato, tanti connazionali sommersi dalla propria identità, 
probabilmente conculcata da molteplici pressioni implicite di una politica di 
emarginazione della componente italiana della penisola istriana.
Mi sembra che il prossimo censimento, invece, dovrebbe, tra I' altro, offrire, 

appunto. I' opportunità ' per ristabilire un miglior equilibrio etnico nella nostra 
penisola e con ciò ' anche creare i presupposti di una convivenza 
veramente equiparata. A tale proposito e ‘ importante, per il bene e per il 
futuro anche delle altre componenti etniche autoctone, che la minoranza 
italiana segni in questo nuovo rilevamento statistico un forte incremento 
demografico, in quanto questa crescita potrebbe costituire una specie di 
riapparizione storica, dovuta alle molteplici ingiustizie di cui la minoranza e ' 
stata vittima in quasi mezzo secolo di esistenza minoritaria.’
G i a n f r a n c o  S i I ja n -p re s id e n te  della Comunitadegli Italiani di Isola 
( espressamente per il Mandracchio )
'Nonostante io sia un dichiarato consumatore di statistiche i censimenti non 
mi trovano mai dalla loro parte. Per quale motivo? Perche ' le conte 
possono venir usate in vari modi. Spero soltanto una cosa: che il 
censimento '91 dia un risultato più ' esatto di quelloche e ' stato il 
censimento dell '81 perché nell '81 era stato condottoin un modo 
sbagliatissimo: si faceva molta confusione, le personenon sapevano 
nemmeno di che cosa si trattasse.
Adesso, quanto siano stati preparati i rilevatori per il censimento ’91 ’e 
ancora un puntodi domanda, lo so che noi come Comunità ' degli italiani di 
Isola abbiamo tassativamente richiesto che tutti i rilevatori siano bilingui. Ma 
non e ‘ sufficiente che conoscano le due lingue. E ' più ' importanteche 
sappiano parlare con le persone e richiedere dalle persone veramente 
quello che il censimento richiede. Può ’ anche diventare un motivo di 
soddisfazione per noi appartenenti al gruppo nazionale italiano perche ’ 
abbiamo visto ciò ' che èsuccesso con le iscrizioni al registro elettorale per 
le ultime elezioni UIIF e della comunità ’ stessa. Dico può diventare motivo di 
soddisfazione per il semplice fatto che i risultati ottenuti a questa ultima mini 
conta interna sono stati al di la di ogni lusinghiera aspettativa. Praticamente 
abbiamo visto crescere numericamente i nostri connazionali a Isola e sono 
convinto che anche il censimento dara ’ un risultato che rispecchiera 
quello che noi abbiamo già fatto.

Z l V I  I N  P U S T I  Ž I V E T I
Če je bilo še pred slabim mesecem pri listih, ki so zadol2eni za 
zaposlovanje in socialno skrbstvo, še razmeroma mirno, potem danes 
še zdaleč ni več tako Pred vrati vrste, za vrati skrb in velikokrat nemoč.

Na Skupnosti za zaposlovanje so v začetku meseca še vedno imeli 
tistih ‘ klasičnih ’ 640 nezaposlenih, le dni pa se je ta številka več kot 
potrojila. Prihajajo namreč delavci Mehana, 2 Oktobra. Ferrotehne. 
Gabbana. In kaj |im lahko ponudijo ? V Izoli ni razpisano niti eno delovno 
mesto, v Kopru potrebujejo avtomehanika, gradbenega tehnika,

strojnega inženirja Ugotovitev : Skupnost za zaposlovanje tega 
problema ne more rešiti, pa čeprav bi še tako hotela.

Še bolj 2ivo je na Centru za socialno delo in svetovanje. Svetovati ne 
morep kaj prida, dela pa imap čez glavo. Iz ladjedelnice so 2e prejeli 
okoli 100 vlog za enkratno družbeno pomoč, z Mehanom se 
dogovarjap o družbeni pomoči otrokom nezaposlenih staršev ( cca. 
2 500 din ). kopičijo se.vloge za različne subvencip Pribli2no mesec dni 
bo treba, da vse vloge nekako obdelajo, potem bo prišel problem 
denarja. To pa je ze skrb občine in republike.

i_____



NA KONCU BO OSTALA
SAMO ŠE VLADA
Slovenska vlada se je od ino odločila dokončati tisto, kar je začel Markovič, seveda na ve 
liko bolj nekompromisen način, pri tem pa tudi sama pozablja, da re2e vejo na kateri sedi. 
Pa brez paralele, da imamo vlado na drevesu, prosim. )

Markovič je s svojim programom 2elel pokončati največje izgubaše našega gospodarstva, 
slovenska vlada pa se je odločila, da bo pokopala kar vse po vrsti. Markovič je načrtoval 
'mehko varianto lastninjenja', naša vlada je posegla po 'trdi varianti'. Markovič je uvedel de 
lavske delnice, mi jih ponujamo razlaščencem, ki jim prepuščamo tudi 45 let dela 
socialističnih kvazi lastnikov.

Seveda vsaka vlada stanc in tud slovenska ni brezplačna Zato vlada poleg ustvarjanja ne 
mogočih pogojev gospodarjenja skrbi tudi za ostro kontrolo poslovanja ( SDK in 
inšpekcijske slu2be ). razviia davčni sistem in sploh jemlje voljo do dela vsem, ki jo morda še 
imajo. Slovenska vlada se je odločila, da bo pobrala vse, kar so si v razvitem svetu dobrega 
izmislili, kopira davčni sistem, kopira bančništvo in zavarovalništvo, kopira nadzor nad 
finančno politiko, šolski sistem itd. Ne kopira le sistem financiranja dr2ave. saj si mirno pri 
vošči takšne obremenitve gospodarskih subjektov, ki bi v vsaki razviti dr2avi pomenile pa 
dec vlade.

Pa ni le republiška vlada lista, ki ta trenutek kroji usodo listih, ki ustvarjajo dohodek Tudi 
občinske vlade, pa gospodarska zbornica in združenja niso naredili tistega, kar bi lahko. In, 
da ne bomo govorili o sistemskih stvareh le nekaj pomembnih podrobnosti:

-  V Sloveniji smo v zadnjem času sprejeli celo vrsto zakonov, izredno pomembnih za vo 
denje poslovanja. Zakoni so bili objavljeni v Uradnem listu, nikomur pa ne pade na pamet, da 
bi o njihovih posledicah in njihovem spoštovanju obvestil ali poučil tiste, ki so jim namenjeni. 
Še ve;. Oblikovalci zakonov si privoščijo zaslužkarstvo s predavanji o teh zakonih ( z 
obvezno kotizacijo seveda ). zbornice in zdruzepa f>a niti pomislilo ne na to. da bi uporabni 
ke seznanjale s kakšnimi okrožnicami ali obvestili

-  Računalniški programi za vodenje poslovanja so peklensko dragi, na ta račun p» slu2ijo 
vse mogoče svetovalne in programerske hiše. Ali ne bi kateri od prej omenjenih lahko ti 
riandrai izdelavo enotnega računalniškega programa, ki bi ga. tudi zaradi lažjega 
spremljanja poslovanja vseh subjektov, za nizko ceno ( ali celo brezplačno ) ponudil vsem 
uporabnikom v republiki.

-  Vse vrste inšpokcij te dni hodijo po ( predvsem zasebnih ) podjetjih in nadzorujejo 
poslovanje. Prav bi bilo, če bi piri tem opravljale tudi svetovalno, ne pia le kaznovalno vlogo, 
saj marsikatera napaka nastane zaradi nevednosti poslovodij.

-  o tem, kako stimulirati tiste, ki zaposlujejo delavce ali uvajajo za zunanji trg zanimivo pro 
izvodnjo še ni nobenih optimističnih informacij.

To je le nekai majhnih korakov za dr2avo. pa velikih za gospodarske subjekte, ki bi jih lahko 
naredili le z malo dobre vol|e. Zal se zdi, da dr2avi in njenim vazalom ni do tega. Zaenkrat jim 
zadošča, da kasiraio. In tako se bo zgodilo, da bodo propadle pomembne proizvodne or 
ganizacije. propadi bodo zasebniki in še svobodni umetniki zraven. Ostala bo le še država, 
ki ji tako ne bo ostalo drugo, kot da proda edino, kar še ima -  suverenost. Sevda kakšnemu 
jodlarskemu veleposestniku, saj smo Slovenci od vselej govorili, da srno rojeni za hlapce.

^ — ----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------N
© l^ F F IT  d.o.o. Izola

Vas zanimajo tuje revije ( strokovne in poljudnoznanstvene ) in tuja literatura 
nasploh ? Im am o več kot IO tisoč naslovov v vseh jezikih iz vsega sveta in 
zagotovljen uvoz s pom očjo našega partnerja iz tujine. Cene so enake tistim v 
tujini, povečane le za carino in morebitne stroške prevoza. O vsem se lahko 
pozanimate v naši knjigarni ali pa nam sporočite vašo željo in obiskal vas bo 
naš akviziter. Pokličite nas na tel. ali fax. (066) 62-022 ali obiščite na Trgu 22. 
julija št. 6 (IZOLA )

cvetličarna

ORHIDCJA
poročni šopki - d a r iln i šopki -

ikebane za vse priložnosti - 
venci in  pogrebni šopki - 
lončnice in  rezano cvetje

DOSTAVA NA DOM
odprto NON STOP

Kristanov Irg 4. Izola 
telefon 066/61-606

Gostilna - trattoria

JASNA
Jagodje - Dobrava

Ko vam kruli v želodcu, ko 
imate suha usta, ko ste brez 
prave družbe ali, ko imate 
vse to, pa se vam zdi, da 
morate med ljudi pridite k 

nam.

Lahko nas tudi (»kličete na tel. 62-439

I K I B M I B C M A . < £ n S T T in U M IIc C A  

Ljubljanska 22

Zakaj bi zavrgli usnjeni suknjič, 

če ga mi lahko impregniramo.

Ni treba biti kemik, da si lahko 

privoščile kemično čiščenje obleke.

Očistimo vse, razen vesti

Spoštovani somestani !

V Gregorčičevi St.39 smo odprli

SERVIS 
KONFEKCIJE IN GALANTERIJE

zamenjujemo zadrge, krajšamo, daljšamo, ožimo in 
Sirimo konfekcijo, predelujemo plasce itd. 
Popravljamo tudi izdelke iz usnja in skaja.

Zakaj bi zavrgli stvari, k i jih  imate radi, Ce jih  
lahko popravimo in naredimo kot nove.

10 povsem enakih etiket. S temi desetimi kompleli sem se odpravil na 
Voino upravo mesta Koper, v upanju, da bomo podprli proickt. vendar 
me je ing agar začudeno spraševal, ali se mi je zmešalo. ' Ljudje 
nimajo kaj jesli. ti pa bi jim prodajal igrače' je robantil.

In sanj o 'politični tovarni' je bilo konec Pa se nismo kar lako dali 
Občinskemu finančniku sem naročil, naj najde nekaj denarja in res je 
nekako izbrskal 4 milijone dinariev. Ta denar so nam potem isti orodjarji 
na črno menjali po kurzu 1:1,  čeprav je bil takrat kurz 1: 2 v korist L ire. 
Tako smo kupli prve stroie: vrtalni, skobelm. rezkalni slroi in celo staro

struzneo.

ZVEZDA JE ROJENA

Imeli smo cilj. imeli smo delo. imeli smo delavce, le denarja ni bilo. Zalo 
so prve tri mesece orodjarji delali zastonj, stisnjeni v prostore 
nekdanjega bara ob prostorih trgovine Nanos v Plcnčičevi ulici. 
Direktor podjetja je postal Sfiligoj, ker pa sem bil strojnik po 
poklicu sem nenehno letal od občine do delavnice, saj je bilo te2av 
več. kot si zdaj lahko predstavljate. Ena takšnih so bili vijaki za 
sestavljanje Mchana. ( Mehano je igrača podobna današnjim Lego



Adriatic
Z a  n o v i m  i m e n o m  V a s  p r i č a k u j e j o  

z n a n i  o b r a z i .
S p o z n a l i  s te  n a s  k o t  T r i g l a v o v o  O b m o č n o  s k u p n o s t  K o p e r ,  

v  l e t o  1 9 9 1  p a  s m o  v s t o p i l i  s s a m o s t o j n i m i  k o r a k i .  
N a š i  d o g o v o r i  s e v e d a  š e  v e d n o  v e l j a j o .

T r d n i  s o ,  k a k o r  s o  t r d n i  n a š i  t e m e l j i ,  
k i  j i h  j e  p o s t a v i l o  o b a l n o  g o s p o d a r s t v o .

Prva slovenska zavarovalna delniška družba
je zrasla na Obali.

To pa tudi nekaj velja.

Adriatic
zavarovalna družba d .d . koper 
assicurazioni s.p .a.

OKREPČEVALNICA

”  S  O  N  J  A  ”  
K o r t e

Si predstavljate prijetno družbo ob 

narezku pršuta in dobrem vinu ? 

Zakaj bi si le predstavljali, 

če pa vse to že čaka na vas.

Saj poznate tisto:

”VSE POTI VODIJO V 
KORTE”

Kultura ni doma le v 
KULTURNEM DOMU  

Korak stran vas bomo postregli tako, 
kot se za kulturne ljudi spodobi.

Ime nam je

in gotovo nas poznate. 
Kaj pa m i vas ?

Fotooptlka RIO
Ljubljanska 24 Izola 

tel. 066 /  61-403
Vsak dan od 9 do 12 in od 16 do 19 ure računalniško določamo dioptrijo, opravimo pregled in 

izdelamo točna očala. Opremimo jih s specialno izdelanimi stekli in kvalitetnimi modnimi okvirji.
Prodajamo tudi vse vrste kontaktnih leč: od progresivnih, hard in soft, do kozmetičnih in barvnih

dioptrijskih eč.
Opravljamo tudi vsakodnevne kontaktološke preglede po vnaprej določenem rokovniku.

E X P R E S S  F O T O  
Fotousluge od A do 2  na Kodacolor fotopapirju

kockam vendar 2elezna ) Vijakov, ki so bili posebne mere ( kratki a 
razmeroma debeli ) rt bilo moč dobiti nikjer Nekaj smo |ih končno dobili 
od razlaščenega lastnika ljubljanske tovarne vijakov -  Vojnovič. 

Nekaj nam jih je odstopi, vendar so kmalu zmanjkali, zato smo kupili stroj 
za izdelavo vijakov. Tako je nastala vi|akarna. ki je krnalu izdelovala toliko 
vijakov, da smo jih začeli prodajali tudi drugim Pravzaprav smo pav z 
vijaki pokrivali primankl|a| od igrač, čeprav so se nekateri delavci 
pritoževali, da je stroj { italijanske izdelave ) glasen in slab To so pravili 
tudi članom raznih delegacij, ki so nas obiskovale in vsakemu posebei

sem moral razlagati, da je stroj donosen in. da dela brez težav. 
Zanimivo, menda je še vedno v Mehanotehniki in še vedno z vsakim 
vijakom prišteje nekai malega dobička

Tovarna, bolje rečeno delavnica, p  torej zaživela Toda. p  oblem 
postorov p  bil vse hujši

V naslednpm nadaljevanju Kako je nastal leteči 
krožnik...Od nekdanjega bara do A.mpeleje 
in prve tovarniške hale...Podkupovanje v 
Beogradu.
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Šola v Livadah

POLETI PA ZARES !?
Ob Črnih vesteh aktualnega dogajanja v tej naši občin i je tud i ena razvesljiva: Na 
komunalno oprem ljeni lokaciji za novo osnovno šolo v Livadah bodo gradbeni stroji 
zabrneli vsaj letošnje poletje. Napoved resda spremljajo velika pričakovanja in še 
veCje Zelje vseh, k i  smo kakorkoli povezani z osnovnošolsko obveznostjo, je pa 
vendarle uresničljiva.

”  Na nateCaj se je prijav ilo  sedem izvajalcev in  to liko  bo tud i možnosti za izb iro  in 
dogovore o ceni gradnje”  ocenjuje vodja občinskega Sekretariata za družbene 
dejavnosti in  finance, Dunja Komljanec Stepanek in dodaja, da so prošnjo za pomoC 
pri gradnji naslovili tud i na republiko. S Sekretariatom za vzgojo in izobraževanje 
ter telesno ku lturo  Slovenije se dogovarjajo vsaj za pomoC p ri premagovanju 
trenutnih likv idnostn ih  teZav v občini.

Sicer pa naj bi v Livadah zg rad ili 12 uCilnic s kabineti za predmetni pouk, kuhin jo  
in večnamenski prostor. V šoli naj bi b ilo  prostora za 750 učencev, kar je polovica 
vseh v osnovni šoli Vojke Smuc.

Razmere na tej najveCji slovenski šoli so sicer znane, pa vendarle povejmo še nekaj 
podatkov: Šolo so zaceli g rad iti leta 1946, danes pa jo  sestavlja sedem med seboj 
povezanih objektov. V njej je 11 klasičnih, 9 specializiranih in 12 razrednih uCilnic, 
2 zbornici, trije  večnamenski prostori, kn jižn ica, kuhinja, medioteka (?) in dve 
telovadnici za skupaj 1429 uCencev. Na šoli je skupaj 50 oddelkov ( razredov ) za 
redni pouk ( 25 dopoldanskih in 25 popoldanskih ) ter štirje oddelki podaljšanega 
bivanja in  varstva. Dopoldanci začenjajo pouk pet m inut Cez sedmo oziroma pet 
m inut pred osmo, popoldanci pa ob 12 u r i in 55 m inut. V  šoli imajo tud i dopo ln iln i, 
dodatni in  faku lta tivn i pouk ter vrsto interesnih dejavnosti.

M ir ja m  Mu Zenic

PTT not dead !
Ker imamo v Izo li šolo imam o tudi pismene ljudi. Pismeni ljudje pišejo in tudi nam 
so napisali nekaj k ra tk ih  o šoli.

-  D ragi M a n d ra č . prosim te, d a  preveriš, koliko staršev je  zaprosilo za  enkratdno  
d ružbeno  p o m o č , d a  so lahko p la č a li zimsko šolo v naravi v Kranjski Gori. 
M im o g red e , postojnski osnovnošolci so bili na Mašunu, kjer je  bilo zagotovo  
ceneje.

-  M an d rač ev c i ! Z an im a m e  ali je  res, d a  se d e n a r za g rad n jo  šole v Livadah  
trenutno u po rab lja  za reševanje p erečih  socialnih p rob lem ov v občin i ? Znano je, 
d a  šole nismo grad ili že  prej. ker d e le g a ti M e h a n a  niso sprejeli p red lo g a  o  
zbiranju sredstev za g rad n jo  šole v Livadah, č e p ra v  jim  takrat m e n d a  ni šlo tako  
slabo, zdaj p a  naj bi prav oni porab ili tisto m a lo  d en arja , kar g a  je  zb ran eg a , z 
nadom estili za  nezaposlenost.

-  Sem en a  o d  tistih m ater, katere otrok hodi na našo veliko šolo Jezi m e  to, d a  
m ora o b  p op o ld an skem  pouku otrok velikokrat v šolo že  o b  11 uri, ker so v la  čas  
postavljene razne "izvenšolske dejavnosti", kot recim o bralna zn ačka  itd. To 
pom eni, d a  m o ra m  kuhati kosilo dvakrat, enkrat za otroka, drugič p a  za nas 

ostale.

P E Š E C  A L I  A V T O  
T O  J E  Z D A J  

V P R A Š A N J E ?
Ulica IX. Korpusa v Livadah je  bila 
"ustvarjena" za pešce. To lahko 
ugotovi vsak že na prvi pogled. 
Dovolj je, da pogleda v tla, ki so 
tlakovana z dokaj ličnimi 
betonskimi kvadri, ki ulici dajejo  
še poseben karakter. Ni govora, 
da bi po tako zgrajeni pešpoti 
vozili več-stokilski avtomobili. Pa 
vozijo, gor in dol in kar naprej. No, 
tu in tam so že razrili omenjeni 
tlak. Služba, ki ureja in maši 
cestne luknje je  tlak popravila, s 
sredstvi dom ače blagajne.

Pred šestimi leti je  to ulico, 
načrtovano in zgrajeno samo za 
pešce, zapirala "rampa" s 
ključavnico. Poleg nje pa je stal 
prometni znak "Prepovedano za 
vsa vozila"

Potem je  ključavnica izginila. Prvi 
avtomobili so vdrli v prepovedani 
prostor. Najprej previdno, počasi, 
nato pa vse hitreje, hitreje. Kmalu 
za tem je  izginila tudi "rampa", 
ostali so samo še njeni nosilci. 
Vedno več in več avtomobilov je 
vdiralo v prostor, namenjen 
pešcem in vedno več pešcev se je  
moralo umikati avtomobilom. 
Potem je  nekega dne izginil še 
prometni znak. Zdaj je  bila pot za 
avtomobile tudi legalno odprta. 
Izginili so še nosilci "rampe", kot 
zadnji ostanki neke dokaj 
posrečene ideje, da bi bila vsaj 
ena ulica v Livadah brez 
avtomobilov. No, ni se posrečilo, 
(koda.

Z m alo dobre volje in trezne 
pameti bi lahko v enem dnevu 
(beri 24 urah) ulico vrnili tistim, ki 
jim je bila namenjena. Kdo ve. če  
se bo to zgodilo še v tem  
tisočletju?

Dimitrij Kralj

G i n o  G o b b o

© « C E T JT ie  E M  S IM O V I

Pogovor z Ginom Gobbom, očetom 
Mchanotchnikc, jc nastal brez posebnih 
priprav in brez posebnih namenov. Prišli smo 
na obisk in potem se je ta zavlekel na dobre 
tri ure. Vse kar smo storili jc to, da smo si 
zapisovali pripoved, tako kot je prihajala do 
nas. Zalo ne bo čisto avtobiografska pač pa

predvsem kratek spomin na tiste povojne 
čase. Objuvili jo bomo v nekaj številkah 
Mandrača.

Gino Gobbo, nekdanji izolski župan in 
dolgoletni direktor Mchanotchnikc je objavo 
dovolil le pod pogojem, da bo zapis ustrezal 
pogovoru, ki je potekal strpno, brez ocen 
vzrokov za sedanji stečaj Mehana in brez 
ocen ljudi, ki so delali z njim ali po njem. 
Potrudili smo se, da bo res tako.



Podeželje

CESTE IN  TELEFO N I

Č e se Id o  vse prav iztclclo, 
bodo dobili Barcdi dva as
faltirana odeepa - levega, lei 
bo peljal m im o  Sole do 
h išne številke 25 in - des
nega, ki bo  Sel pod v ino 
gradi do vodnih zajetij. D o 
konca m eseca bo že  znan  
izvajalec, pripravljene pa 
bodo tudi pogodbe za 
vse, ki bodo . po zn an em  
sklepu z  zbora v Šaredu 
m orali prispevati svoj delež. 
Pogodbe bo treba podpisati 
na KS K orte, potem  ko 
bodo prispele po pošti.

D anes dodajam o Se in for
macijo o urejanju tele
fonskih povezav. D ogovor 
d rž i, pravi tajnik, akcija 
teče, ljudje tudi že  plačujejo, 
KS je že kupila m ateria l, v 
pripravi pa je  tudi
gradbena dokum entacija za 
izgradnjo p rim arnega
o i t i  rež ja. Začetek g radbe
nih del pričakujejo v ap ri
lu. M enda tudi Pošta "napre
duje” po planu.

Z bližnjega h riba  na poti 
proti K ortam  opozarjajo 
tudi na problem  črnog rajo
n ih  dovozov oz iro m a odce
pov z glavne ceste na 
bližnje njive. Narejeni so 
slabo in nestrokovno,
brez dovoljenj, posledica 
pa je uničevanje že tako 
slabe eeste ( zaradi neureje
nih  odtokov vode predvsem  
ob slabem  vrem enu pada na 
cesto kam enje in zemlja). 
Izvedeli sm o, da bo stvari 
vzel v roke kom unaln i 
inSpektor in poskrbel za  to, 
čem ur pravijo "sankcije” .

Banke: NOVI U R N IK I
Najbrž ste že  ugotovili, da 
im a banka  pri tržn ic i nov 
u rn ik . Ciré za sprem em be v 
času poslovanja, ki ga je SB 
K oper uvedla v vseh svojih 
agencijah. Zdaj im ajo  te del
jen delovni čas, m ed tem  ko 
delajo poslovne enote po sta 
rem , s tem  pa so se prilago
dili dejanskim  razm eram . V 
poletnem  času bodo po 
poldanski u rn ik  pom aknili 
na kasnej So uro.

Zaradi sprem em b ni večjih 
težav ali dalj Sih vrst, saj 
opravljajo agencije predvsem  
vplačila in izplačila, le m i 
se bom o m orali navaditi 
nanje. Tuko kot sc navaja
m o na vse bolj p razne  žepe.

LIVADE 

KS IZOLA II. 

STARO MESTO

8 4. -14.4. 

154. -  21.4. 

22.4 -  28.4

Komunalno podietje Izola bo po vseh kra
jevnih skupnostih namestilo odprte zabojni-

Pomlad je tu - očistim o naše m esto !
Od 25 marca do 28 aprila poteka očiščevalna akcija. ki JAGODJE-DOBRAVA 1.4. - 7.4. 
bo zajela vseh pet kraievnh skupnosti. Ze večkrat smo 
na straneh tega našega skupnega glasila pisali o tem. 
kako nam naše mesto pred očmi propada, saj se mu. 
bodimo odkriti, premalo posvečamo. Zato je 
očiščevalna akcija ne le dobrodošla, ampak bi morala 
postati del našega vsakdana.

Pa poglejmo, kaj se ze dogaja v zvezi z akcijo 'Pom - ke in zagotavljalo njihov odvoz. Ulični sveti 
lad je tu. očistimo naše mesto'. Organizacijski odbor, v bodo organizirali konkretne akcije na svojih 
katerem so predstavniki OS, KS. Komunalnega podietja območjih, pri čemer bi morali posebno po- 
Izola, gasilskih društev in 0 L 0  ter CZ, se je za to akci- zornost posvetiti tistim ljudem ( ostarelim in 
p  odločil predvsem iz dveh razlogov: iz varnostnega in bolnim ). ki potrebujejo pomoč pri čiščenju 
iz olepševalnega. Glede varnostnega vidika, je Ireba podstrešij in kleti. Pri tem bosta dali eno roko 
poudariti, da smo v preteklih zimskih mesecih imeli v tudi Gasilski društvi Izola in Korte. V dogovo- 
naši občini več požarov v stanovanjskih hišah Vzrok ru z organizacijskim odborom bi šole name- 
po2arov so bili dotrajani dimniki, ogenj pa se je lahko nile en dan v aprilu za očiščevalno akcijo ( 
hitro razširil tudi zaradi lesenih ostrešij in najrazličnejše pobiranje vrečk, papirjev itd. ). Hidro iz Kopra 
krame, ki jo ljudje po nepotrebnem vlačimo in čuvamo bo očistila naplavine na obali svetilnika, med 
na podstrešjih in v kleteh. Pri olepševalnem vidiku pa Arigonijem in Ronkom ter od Ladjedelnice 2. 
gre za to. da s to akcijo, v katero naj bi se vključili vsi v Oktober do občinske meje. 
občini, krajani in organizacije ( komunala, šole, gasilci.
CZ. HDRO ). očistimo: obalo, otroška in druga igrišča, 
parkovne površine in zelenice, parkirišča, oziroma pro
store. kamor parkiramo ( in ki so večkrat odlagališče 
dotrajanih ali karamboliranih vozil, ki jih bomo v tej akciji 
poskušali odstraniti ).

V mesecu akcije bi komunalni inšpektor in 
redar poostreno nadzorovala urejanje 
gradbišč ( odaganje gradbenega materiala 
ipd. ) in cestišč ter ulic ( v primerih, ko so jih 
investitorji dolžni urediti v prvotno stanje ). 
Kot ugotavlja organizacijski odbor, morajo 

Glede obale ta utrinek: starejši Izolani se prav gotovo vsa opuščena vozila in tista brez tablic last— 
spominjajo, kako so nekoč čistili mandrač. Vsake toli- niki odstraniti . sicer jih bo odpeljal pajek, 
ko časa so dno temeljito očistili. Poglejte, v kakšnem Seveda je jasno, da z eno samo takšno 
stanju je izolski mandrač danes, poglejte... Morda pa ne akcijo ne moremo čez noč spremeniti vide- 
bi bilo napak, da bi se čiščenja lotili tudi tisti, ki ga za našega kraja. Za to sta potrebni stalna 
najbolj uporabljajo. Gotovo pa bodo na pomoč skrb in stalna budnost. Občutek za ureje-

Kdaj in kako poteka nost. čistočo in lepoto pa mora resnično 
postali del nas samih, saj je mesto naše

priskočili tud dugi krajani 
očiščevalna akcija Izola 1991?

KORTE ( ze končana ]

Jagodje -  Dobrava

zrcalo. A. Šumenjak

VONJ POMLADI IN FONJE
Morda kdo ne ve. toda Izda se ne konča pri Rudi in Belve- 
deriu ampak sega tudi preko Prešernove ceste na pode2elje. 
In če čistoča mesta koga še zanima, potem se za čistočo 
pode2elja ne zanima nihče od pristojnih organov in slu2b pa 
tudi sarm občani se obnašamo, kot da je pode2elje en sam 
velik kontejner za smeli.

Pravzaprav |e tudi res tako. saj ima pode2elje od Jagodja do 
Dobrave na voljo en sam konleiner, ki ga seveda veselo p d - 
nijo tud vsi mimddoči ( ker ie pač postavljen ob cesti ). O 
lem kako bo zadoščal v času spomladanskih čiščenj in med 
turistično sezono ra|e ne bi napovedovali.

Krajevna skupnost predlaga. na| d  v neposredni bli2ini zasel
kov postavili več manjših kontejnerjev, tako da bi Ia2je določil 
plačnika komunalnih stori tev. to pa d  pomenilo lud. da d kra
jani sami bdje skrbet za kontejnerje in niihovo okolico. Na 
potezi so torej listi, ki jim je čiščenje poklic, marsikaj pa d 
lahko staili tud krajani sami. saj metanje vseh mogočih sme
ti v kanale, hudournik ali za grmovje ni ravno junaško dejanje. 
In še nasvet Izdsko smetišče mada res ni naibdj vzano ur- 
ejeno. še vedno pa slu2i svojemu namenu. Obiščite ga tu pa

OVIRE NA CESTO
Vsak dan opazujem  igro na srečo 
imenovano : Prehod ulice Oktobrske 
revolucije pri Kulturnem domu. V njej 
nastopajo otroci, ki gredo v Solo in vozniki, 
ki vozijo tako. kot da bi Slo za hitro cesto. 
Tako bo do prve tragedije, potem bo nekaj 
časa mir in potem spet znova.

V pom oč tistim, ki o tem od loča jo  predla
gam  čimprejšnjo postavitev Štirih manjSih 
izboklin po Širini ceste v bližini prehoda za 
peSce pri Kulturnem domu. SlroSki bi bili 
majhni, učinkovitost pa velika, saj bi izbo
kline preprečevale dirkačem vožnjo hi
trejšo od 30 kilometrov na uro.

Taksne cementne izbokline ( kuclje ) sem 
videl na razvitem zahodu, v tisti Evropi v 
katero tako želimo priti. Postavljeni so bili v 
razmaku kakSnih deset metrov preko 
cestiSča v bližini Sol. In povem vam: prav 
nikogar niso motili. Mimogrede, enako bi 
lahko storili tudi s cesto proti mandraču. ki 
je  edini pravi "korzo" na Obali, pa Se kje. 
Če se kdo boji stroSkov sem prepričan, da 
bom o s skupnimi m očm i tudi sami občani 
zmogli to'inveslicijo".

Miro Kralj

ZAČELO SE JE S KONGRESOM

Spominjam se. bilo je na dugem  kongresu Ljudske tehnike leta 1950 in 
ing.Tepina je glasno kritiziral igrače, ki jih lahko kupiio naši otroci 
Tako-le je pravil :' Mi prodajamo otrokom kos lesa. enkrat je letalo, 
drugič tank. tretjič puška Kaj res nismo sposobni izdelati normalno 

igrače ?'

Med odmorom sem prišel k nicrnu in mu namignil, da bi v Izoli lahko imeli 
tovarno igrač in sicer vzgojnih, kot je bila, takrat v svetu zelo popularna,

tam. ko ravno ne veste kam s staro šaro in smetmi.

MEHANO Tako se je pravzaprav začelo.

V Izoli sem to idcio ponovil še nekajkrat in potem je direktor 
Stavbenika. Tratnik, kupil pet različnih kompletov tega slavnega 
Mchana. Zdaj smo rabili še tiste, ki lahko izdelajo kaj takšnega To niti ni 
bilo posebej te2ko. saj je bilo kar nekaj kovinarjev -  orodjarjev, ki so v 
Trstu ostali brez dela Poklicali smo jih in jim pokazali igračo Ko so si 
zamislili, kako bi p  lahko izdelali smo rabili prostor, S pomočjo 
Hudalcsa smo ga dobili v Argu in lotili so se dela. Orodjarji so 
izdelali igračo, pleskar Garbo Bcnvcnutti pa je ročno izdelal



LOKALNA TELEVIZIJA 

" T V  LIVADE"?
( DK ) Zakaj p a  ne? Kabli so 
speljani, an ten e  so na strehi, 
glavn i spre jem nik im a  prost 
priključek, nanj je  m o g o č e  n a 
vezati v ideorekorder.vanj je  
m o g o č e  vstaviti v id eo  kaseto. 
Kakšno ? Takšno s posnetki iz 
n ašeg a  okolja s predstavitvijo  
p om em b n ejš ih  dogodkov, m or
d a  nekaj intervjujev, kakšen ku
harski recept, m o rd a  an a liza  
šahovske partije, o d ig ra n e  p o 
p o ldne v " Solati

Ali p a  oddaja,- k u p im -p ro d a m -  
z a m e n ja m -p o d a rim , za  izm en
javo  p o m em b n ih  inform acij, 
tudi tržnih. M o rd a  še pevski 
nastop kakšne n a d o b u d n e  
petošolke. a li rec itac ija  
osm ošolca svoji noni za rojstni 
dan . Za povrh p a  še kakšen 
d o m a  narejen  quiz na tem o  
"Izola, kaj ti je?" N aro čn in e  se
v e d a  ne bi bilo.

Kanal, na katerem  bi p ro gram  
predvaja li, za zač e te k  poizkus
no vsak ted en  cca . 3 0 - 4 5  m i
nut, bi bil izbran v frekvenčnih  
o bm očjih , kjer ni drugih  p ro gra
mov. Prostora je  še precej. 
Tehnična (volonterska) e k ip a  bi 
skrbela za čisto sliko in jasen  
glas, ostali p a  za  b o g a to  pro
gram sko vsebino, in T V -n a p o -  
vedovalka?  Tudi ta bi m o ra la  
biti. No, izbrali bi jo  kar d o m a , 
saj v Livadah res ne m an jka  p a 
metnih in lepih punc!

PIRHI SO RATALI
Akcija razstave pirhov je 
privabila 21 razstavlja/cev iz
Kort. Livad. Starega mesta.
Dolenjske in celo iz Nemčije. 
Trgovine v Ljubljanski in
Koprski so bile za teden dni 
lepše okrašene, obiskovalci so 
glasovali, v petek ( 5. aprila ) pa 
bo \upan Zvonko Grahek
razstavljalce povabil na 
pogovor in kavo. Rezultate
glasovanja bomo objavili
prihodnjič.

Cinema Paradiso

KINA NE BODO ZAPRLI !

Kulturni dom Izola predstavljat

4. april ob 19.00 - DINO G R ZlN lC , fotografije iz Indije

5. april ob 20.00 - SPOSITE E TE VEDRA - predstava skupnosti Italiane v
iz Umaga

7. april ob 17.00 - ALEKSANDER JEZ - glasbeni popoldan za otroke i.i 
starše : Marjanca, premajhen sem za te.

11. april ob 20.00 - duo TIT1CACA, koncert južnoameriške glasbe
12. april ob 20.00 - PRIMORSKA POJE - revija pevskih zborov
13. april ob 11.00 - PEPELKA, Šentjakobsko gledališče
13. april ob 20.00 - FU L ZU R  VARIETE - gledališče Ane Monro
18. april ob 19.00 - STANE K U M A R , razstava slik v Algi
18. april ob 19.00 - dr. JANEZ M IL IČ IN S K I, predstavitev knjige
20. april ob 20.00 - ŽIVLJENJE PLEJBOJEV - D. Jovanovič in CD
21. april ob 17.00 - CANTA PICCOLO - otroški POP festival
22. april ob 17.00 - Srečanje PLESNIH SKUPIN Primorske
24. april ob 17.00 - Otroški in mladinski PEVSKI ZBORI

25. april ob 20.00 - ETNO NEW  AGE - promocija plošče zagrebške JAZZ
skupine ( DraZen Franolič, Vesna Gorše, Juriča Ugrinovič )

Knjiznicapress Knjiznicapress Knjiznicapress Knjiznicapress KnjiZnicapress
Res so kn jižn ice  predvsem zato, da si tam  lahko izposodite knjige, to  pa se zdaleč n i vse. Tako kot v drug ih lahko tud i v izo lsk i 
kn jižn ic i vsak dan preberete celo vrsto časopisov in  revij, občasno pa pripravijo tud i srečanja z avto rji novih slovenskih lite ra rn ih  del.

Njihova zadnja gosta sta bila: psiholog V ID  PEČJAK in  AND REJ ìW C IN  z Morske biološke postaje. Skupaj z izo lsk im  ZKO  pa 
pripravljajo Se srečanje s strokovnjakom za sodno medicino dr. JANEZO M  M IL lC lN S K IM  ob izidu njegove knjige ” Leta za pet d rug ih”  
Desetega maja bo njihov gost psiholog V ik to r G erkm an, avtor knjige ASTROLOGIJA - VEDA O ZNAČAJU IN  USODI, pripravljajo pa 
Se predavanja o arh itek tu rn ih  spom enikih v Izo li ter o istrski ljudski glasbi.

Predavanja in lite ra rn i večeri so v klubskem prostoru Kulturnega doma ob 19.00 u ri. In  Se najpomembnejše, glede na finančne težave, 
VSTOPNINE N I !

Govorice krožijo  in  m i jih  lovim o na ušesa. Ena takšnih je tud i ta, k i pravi, da 
bodo zaradi slabega obiska zaprli izolsko kinodvorano. Govorice smo preverili p ri 
d irektorju  koprskega Globus film a , k i upravlja kinodvorano, G iovanniju 
M ig lio ranZ i, ta pa jih  je odločno zanikal.

Obisk v vseh obalnih kinem atografih, ne le v Izo li, zares pada. Vzrok, kot pravijo 
na Globusu, n i le v vse slabšem standardu, čeprav je res, da im am o ob vseh 
stroških, obisk k ina in sploh prireditev, za nepotreben luksus. Večjo teZavo 
predstavlja videopiratstvo z razširjanjem kopij film ov, k i se j ih  včasih dobi še pre
den film ska  uspešnica sploh pride do kinematografa. Po mednarodnih p rav ilih  pa 
bi kopije lahko začele k ro ž iti šele šest mesecev po prem ieri film a .

K ljub  film skem u programu, k i mu ne moremo kar na pamet očitati, da je slab ( s 
tem m is lim  predvsem res dober izbor predstav Filmskega gledališča ) pa obisk 
pada in zato se je Globus odločil, da nam bo obisk v kinu skušal narediti p rije t
nejši. V  izolskem k inu  bodo tako, če bo šlo vse po načrtih , Ze čez dobri poldrugi 
mesec v vhodu odprli m in i kavarno, ve liko načrtov, k i  j ih  ta h ip še ne Želijo izdati 
pa imajo tud i z le tn im  k inom  A rrig on i.

Vstopnice za film sko  predstavo stanejo povprečno 30 din. Se nam to, za vsaj dve u ri 
"drugačnega sveta”  na teden a li mesec, res zdi preveč ?

Nataša Benčič Jelačin



V R O  C: IH  2 0
Top lestvice popularnih osebnosti so vse 
pogosteje predmet obdelave strankarskih 
kadrovskih komisij. Ker pa izdani nimamo 
svojih predstavnikov na republiški lestvici 
bomo v Mandračuobjavljali svqo lestvico. 
Vsak mesec bomo 50 občanov povprašali 
o tem kdo se je v prejšnjem mesecu najbolj 
izkazal v pozitivnem in v negativnem smislu.

Da bo anketiranje za naslednjo številko 
Mandrača potekalo hitreje smo zapisali nekai 
imen tako ali drugače znanih izolanov. 
Seveda pa se lahko odtočite tudi za koga 
drugega ki bi mu radi oddali pozitivni ali 
negativni predznak.

Sai jih poznate: Benčič Boris, Bla2ič 

Matija, Brajko Otavb, Černelič 
Jo2e, Domio Marino, Drofenik 
Danilo, Goljevšček Franc. Grahek 
Zvonko, Gregorič Vinko, Kleva 
Marino, Kramberger Vinko, Po2ar 

Igor, Ra2man Celestina, Rener 
Ciril, Silian Gianfranco, Trani Pino, 
Starc Marjan, Zajc Neva, Žlogar 
Miran itd.

Anketo bomo izpeljal zadnji leden v aprilu. 
Seveda bo anonimna, da ne bo zamere.

ČAKULE -  ČAKULE
2upan ZVONKO GRAHEK je prišel na 
pesniški večer VLADA PERNIČA. župana  
ofcfcine Buzet. M enda se je pozanimal, 
kako se pišejo žalostinke.

$

CIRIL RENER. direktor Simonovega zaliva 
je užaljen, ker občinski IS ni sprejel 
njegovega projekta: Kulturna
revitalizacija Lonke na južnobalkanski 
način. Ostaja skrivnost, kam je  odpeljal 
svoje kulturne poslance.

$

V samozaložbi je izšla prva knjiga 
TIHOMIRJA STEPANOVA = J ACCUSE in 
podnaslovom: Spekulacija turističnega 
podjetja Simonov zaliv in izolskih 
lobby-jev -  IZOLSKI TABU M orda bi bilo 
bolje, če  bi se odločil za naslov IZOLA 
PEAKS.

$

Izolani smo s skupnimi močmi 
preprečili "talanje" občinske zemlje 
ljubljanskemu Kompasu Rajši smo jo li 
podarili sami sebi. oziroma, nekaterim P  
med nami Vsi smo naši. samo eni 
malo bolj.

Bite PRI KRALJICI je  bogatejši za sina 
Glede na uprizorjeno fešto ob dogodku 
hvalimo boga, da nista bila dvojčka. 

Izšla je  nova številka liberalnih VRAT
V njej smo lahko prebrali, d a  liberalni 
demokrati prebirajo tudi našega 
Mandrača. To nas navdaja z 
liberalnim ponosom in
demokratičnim samozadovoljstvom.

NAGRADNA UGANKI A

Odgovorov na nagradno 
vprašanje je bilo tokrat
spet veliko in prav vsi so 
bili točni. Naj ponovimo:
Grb z levom je na stavbi 
izolske komunale ( stara 
občina ), lev drži pod šapo 
knjigo. V prihodnjih
številkah bomo o teh
naših grbih povedali kaj 
več.

Žreb je bil naklonjen
MAJI BOGAT IG,
Kopališka 4 , TOP LINE  
iz Portoroža pa ji bo v 
sezoni postregel z
enodnevnim turističnim 
potovanjem.

NOVO VPRAŠANJE

Na zgornji fotografiji je 
edina izolska kandidatka 
za udeležbo na letnih 
Olimpijskih igrah leta 1992 
v Barceloni. Ime ji je 
Vesna Dekleva, povedati 
pa morate v kateri 
š portni panogi bo ( če ne 
bo prej prišlo do odcepitve 
Slovenije ) nastopila.

Odgovore pošljite na
Uredništvo MANDRAČA, 
KS Staro mesto, 66310 
Izola do 20. aprila.

JLSŽWlVI K//(/fa
MARJAN STARC

I  I v

ANCORA I 
PARCHEGGI
In questo n o s tro  Handra.cchio abbia
mo già' pa rla to  del problema dei par
cheggi, costa tando che il problema, 
specialmente per il c e n tro  s to rico  e' 
in e ffe t t i insolubile. II num ero delle 
autom obili aumenta di anno in anno, 
m entre le aree destinate ai parcheg
gi sono sempre quelle.
Parlando di recente con IVIilan 

Pristov, del consiglio esecutivo co
munale e presidente della commissio
ne per le questioni tecniche del 
t ra f f ic o  stradale, abbiamo po tu to  
sentire  che nei prossim i mesi alme
no t re  parcheggi dov reb be ro  ven ir 
sanati: la grande superfi
cie fra il cimitero ed il 
Cantiere 2. ottobre, il 
parcheggio fra la posta e 
la pescheria c quello vi
cino alla casa della salu
te. Per assestare questi parcheggi 
ci v o rra n n o  non meno di 7 0 0 .0 0 0  
d inari. Ha si t ra tta  so ltan to  del li
vellam ento e dello spianamento del 
te rre n o  con la posa di uno s tra to  di 
ghiaia - I soldi per l'as fa lta tura  non 
bastano... I l i  e' rim asto  impresso, a 
questo proposito , l'appunto aggiunto 
da Milan P ris tov  al t ito lo  di un docu
m ento rigua rdan te  i parcheggi di Iso
la:
O -+- O =00. In questo docu
mento, p repara to  da ll'Is titu to  per la 
pianificazione, l'u rban istica le c o s tru 
zioni e le questioni degli alloggi, si 
prevede la soluzione completa del 
problema dei parcheggi, non so ltan to  
con la costruz ione  di quello grande 
sullo spiazzo dinanzi al cantiere, ma 
anche con la costruz ione  di un 
grande ed ific io  ad ib ito al posteggio in 
riva (fra la Scuola tu r ls tic o - 
alberghiera e il Comune), e con nuo
v i parcheggi d ie tro  la chiesa e in al
tre  zone della c itta '. Cosa stavano a 
s ign ifica re i due ze ri ed il doppio 
ze ro  accanto al tito lo?  Forse che di 
tu t to  d o ' non si p o trà ' fa r  niente? 
Ila  nel fra tte m po  rischiam o di esse
re  invasi dalle macchine. Andate un 
po per Isola e guardatev i in to rno , 
guardate come ce rta  gente lascia le 
proprie  macchine bloccando il t r a f f i 
co e tog liendo lo spazio ai pedoni. 
Per non parlare di co lo ro  che ab
bandonano i ro tta m i dove capita. E i 
camion - ad esempio nei pressi 
dell'asilo sloveno? Bello, no?

MANDRAČ je nekaj kol mesečnik Krajevne 
skupnosti Slaro meslo. namenjen vsem 
izolanom. Izhaja v nakladi 5 0 0 0  izvodov, 
elektronska obdelava teksta GRAFFIT. 
oblikovanje Davorin Marc. (olografije so delo 
Zdravka Primožiča ( Primorske novice ). 
Uredniški odbor: Neva Zajc. Zorka Sosič. 
Danilo Markočič. Andrej {umenjak. 
Gianfranco Siljan. Drago Mislej in vsakdo, ki 
pride zraven M A N D R A Č  je brezplačen.
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